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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 27 januari 2015 

Förvaltningen, plan 9, Besöksrum 1. 

Kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Rolf Lindquist ordförande SPF 

Bertil Andersson vice ordförande   PRO 

Eiwor Arthursson ledamot                PRO 

Valter Lund  ledamot               PRO 

Lola Carlsson ledamot                SPF 

Lars-Eriks Karlsson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Anne-Marie Bergström   ersättare           SPF 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef förskola och äldreomsorg i egen regi 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder 

Lill Nilsson ersättare PRO 

 

 

Dag för justering 2015-01-27 

Sekreterare 

Justerat  

Rolf Lindquist Gunnar Carlsson 

Ordförande   

Godkänt via e-post Godkänt via e-post  
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Kerstin Svenson, vice ordförande 2014, hälsade alla välkomna till dagens 

sammanträde.  

 

§ 2. Utseende av justerare 

Gunnar Carlsson utsågs att tillsammans med ordförande justera dagens 

protokoll. 

 

§ 3.     Val av ordförande och vice ordförande 

Rolf Lindquist (SPF) valdes till ordförande och Bertil Andersson (PRO) till 

vice ordförande i pensionärsrådet 2015.  

 

Kerstin Svenson överlämnade ordet till ordförande Rolf Lindquist. 

 

Rolf och Bertil tackade för förtroendet och ser fram emot ett bra samarbete 

2015. 

 

§ 4. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 5. Presentation 

Förvaltningens representanter och pensionärsrådets ledamöter och ersättare 

presenterade sig.  

 

Kerstin Svenson informerade om att hon har blivit invald som ledamot i 

kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR), vilket alla tyckte var mycket bra. 

 

§ 6. Anmälan av protokoll 
 

Pensionärsrådet 2014-12-16 

 

Äldreomsorgens budget 2015 

Pensionärsrådet undrade hur det förhåller sig med äldreomsorgens budget för 2015. 

Är det en minskning eller ökning med 8 mnkr? 

 

Ingrid Widebäck och Yvonne Goldberg redogjorde för detta. Äldreomsorgen får en 

ökad budget med 8 mnkr 2015. Höjda ersättningar till utförarna beräknas dock 

kosta ca 15 mnkr. Befolkningen 80 år + ska enligt SWECOS prognoser minska 

vilket borde innebära minskade kostnader, hittills har detta dock inte stämt med 

verkligheten. För 2014 finns ett underskott med ca 13 mnkr. Sammantaget innebär 

detta att äldreomsorgen har betydligt mindre budget 2015 än 2014.  

 

Lokaler för Seniorhälsan 

På förra sammanträdet tog Valter Lund upp att Seniorhälsan på Fruängsgården 

behöver större lokaler och att det finns tomma lokaler i servicehuset som ev. 

skulle kunna vara lämpliga.  

 

Yvonne informerade om att enligt uppgift från enhetschefen på Fruängsgårdens 

servicehus, så finns det inga tomma lokaler på Fruängsgårdens servicehus. 
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Valter fick i uppdrag att ta upp frågan direkt med Seniorhälsan som kan 

diskutera saken med enhetschefen.   

 

Bidrag till Fruängsgårdens förtroenderåd 

Förtroenderådet på Fruängsgården får i dag 2 000 kr av Vardaga till sin 

verksamhet, som vänder sig till alla boende på Fruängsgården. På förra 

sammanträdet ställdes fråga om kommunen/verksamheten i kommunal regi, 

kommer att bidra med 2 000 kr till förtroenderådets verksamhet.  

 

Yvonne Goldberg svarade ja på denna fråga. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor 2014-12-11 
Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll 2014-12-18 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd 2014-11-09 

Ang. § 7 Remiss av Socialstyrelsens förslag till föreskrifter och allmänna råd 

om ansvaret för äldre personer och bemanning i särskilda boenden. 

 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s yttrande som lyder ”KPR stödjer i allt 

väsentligt Socialstyrelsens förslag till föreskrifter och allmänna råd.” 

 

Ang.§ 9 Fördelning av verksamhetsbidrag till ideella organisationer. 

Pensionsrådet anser liksom KPR att verksamhetsbidragen behöver höjas. 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s hemställan till äldrenämnden för 2015. 

” KPR hemställer att äldrenämnden för år 2015 beslutar höja bidraget till 60 

kr per medlem för de tre organisationerna. Bidragen bör därefter räknas 

årligen.”   

 

Ang. § 12 Projekt servicehus 

Pensionärsrådet önskar ta del av äldreförvaltningens utredning om 

servicehusen. Anneli Rydström mejlar ärendet till pensionärsrådet.  

 

Ang. § 14 Anmälan av redovisning av brukarundersökning för äldreomsorgen 

2014.  

Pensionärsrådet delar KPR:s uppfattning om att staden, genom äldrenämnden, 

bör besluta att anlita Stiftelsen Stockholms län Äldrecentrum för en analys av 

den nationella brukarundersökningens metodik och avge de förslag som 

bedöms erforderliga. 

 

Lola Carlsson vill gärna ta del av brukarundersökningarna 2014. Anneli skickar 

dem till henne.  
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§ 7.     Aktuell information från förvaltningen 

 

Verksamhetsplanen 2015 

Yvonne Goldberg redogjorde för de viktigaste frågorna inom äldreomsorgen 

2015. Följande prioriterade frågor lyftes fram. 

 

 Ökad kontinuitet inom hemtjänsten. 

Hemtjänsten ska planera så att den äldre får hjälp av så få personal som möjligt. 

Varje person har en utsedd kontaktman d.v.s. en personal som har ett särskilt 

ansvar för att se till att den äldre mår bra och får sina insatser, samt 

dokumenterar.   

 

 Delning av den kommunala hemtjänsten.  

Hemtjänsten är en stor enhet med ca 600 äldre som har hjälp och 110 personal. 

En delning av hemtjänsten planeras och en till enhetschef ska anställas. 

 

 Fortsatt utveckling av hemtjänstens ”demensgrupp”.  

De äldre och deras anhöriga känner sig trygga med ”demensgruppens” personal. 

En ev. utökning av ”demensgruppens”  uppdrag kan komma att ske. 

 

 Bättre Samverkan Bättre Liv fortsätter.   

Samverkan mellan kommun och landsting är viktigt för att den äldre ska få en 

trygg och sammanhållen vård och omsorg. Under flera år har 

stadsdelsförvaltningen, vårdcentralerna i stadsdelsområdet, olika vårdgivare och 

utförare utvecklat samverkan kring de mest sjuka äldre. Bättre Samverkan 

Bättre Liv startade som ett projekt och har sedan fortsatt. Marie Bergström, 

enhetschef på Fruängsgårdens servicehus, är projektledare. Föreslogs att Marie 

bjuds in till pensionsrådet. 

 

 Daglig utevistelse. 

Boende på vård- och omsorgsboende ska erbjudas daglig utvistelse. Det är 

även viktigt att äldre som har hemtjänst ges möjlighet att komma ut. För dem 

som bor i ordinärt boende är utvistelse/promenader en biståndsbedömd insats.  

 

 Maten och måltiden är viktigt för den äldres hälsa och välbefinnande. 

Bl.a. erbjuds matgrupper. Äldreomsorgen har en dietist med uppdrag att  

ge stöd och handledning till personalen om kost, äldres hälsa och hur man kan 

utveckla måltidssituationen så att det blir en trevlig stund på dagen. 

 

Ingrid Widebäck informerade om beställarenheten äldre, som har ca 30 

biståndshandläggare. Kompetensutveckling erbjuds kontinuerligt för 

biståndshandläggarna. En prioriterad utvecklingsfråga för både 

beställarenheten äldre och beställarenheten funktionsnedsättning under 2015 

är vårdplanering via videokonferens.  

 

Landstingets verksamheter är också positiva till vårdplanering via 

videokonferens. Bromma stadsdelsförvaltning är den förvaltning som prövat 

detta och kommit längst.  

 

Åsengårdens vård- och omsorgsboende, som drivs på entreprenad av 

Vingslaget har fått förlängt avtal. 
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Fruängsgårdens vård- och omsorgsboende, som drivs på entreprenad av 

Vardaga, har inte fått förlängt avtal. Verksamheten återgår i kommunal drift 

fr.o.m. 1 oktober 2015. Yvonne Goldberg informerade om att hon och en HR- 

konsult från personalavdelningen kommer att träffa personalen i nästa vecka 

för information och dialog. Längre fram kommer hon även att träffa boende 

och anhöriga. Både personal, boende och anhöriga kan känna oro inför 

förändringarna och det är därför viktigt att informera och lyssna in olika frågor 

på ett tidigt stadium, menade Yvonne.  

 

§ 8.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2015-01-29 

 

Ärende 3: Utegym vid Hägerstensåsen och Personnebadet 

Pensionärsrådet tycker det är bra med utegym, men som pensionärsrådet 

påpekat tidigare är det viktigt att utvärdera hur befintliga utegym fungerar, bl.a. 

om de är tillgängliga för äldre och passar äldres behov, innan nya utegym 

anläggs. Förvaltningen bör se över det totala behovet av utegym och ta fram en 

plan för framtida utegym. 

 

Pensionärsrådet tog upp att man hört att ev. Västertorpsbadet ska rivas och att 

ett nytt bad ska byggas i närhet av Personnebadet. Förvaltningen återkommer 

med svar.  

 

Ärende 5: Verksamhetsplan 2015 

Pensionärsrådet hade följande frågor och synpunkter. 

 

Sid 13 och sid 33. Om riskbedömningar och läkemedelsgenomgångar. 

Pensionärsrådet undrade om det är några skillnader gällande de 

riskbedömningar som görs inom hemtjänst och på boendena.  

 

Inom hemtjänsten gör kommunen/hemtjänsten miljöbedömningar enligt en 

checklista för att se om det finns några risker i den äldres inomhusmiljö, om det 

finns t.ex. mattor och sladdar som den äldre kan snubbla på.  Pensionärsrådet 

vill gärna ta del av checklistan. 

 

Kommunen ansvarar för hälso- och sjukvården på servicehus och vård- och 

omsorgsboende och gör då individuella riskbedömningar för fall, undernäring 

och trycksår samt munhälsobedömningar.   

 

När den äldre bor hemma/i ordinärt boende är det landstinget/vårdcentralen 

som ansvarar för hälso- och sjukvården och gör individuella riskbedömningar.  

 

Läkarinsatser och läkemedelsgenomgångar är ett landstingsansvar oavsett om 

den äldre bor i ordinärt boende eller på äldreboende. 

 

På servicehus och vård- och omsorgsboende görs läkemedelsgenomgången av 

läkare i samarbete med sjuksköterska på boendet.  

 

I ordinärt boende är det läkaren på vårdcentralen som genomför 

läkemedelsgenomgången.  



                          Protokoll nr 1 2015 

Sida 6 (7)  

 

 
 

 

Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning 

 

Telefonvägen 30 

Box 490 

129 04 Hägersten 

Växel 08-508 22 000 

Fax 08-508 22 099 

hagersten-liljeholmen@stockholm.se 

www.stockholm.se/h-l 

 

 

Pensionärsrådet anser att läkemedelfrågan är mycket viktig och vill gärna driva 

frågan i samarbete med landstingets pensionärsråd, som man avser att kontakta.  

 

Sid 26. Om trygghet. Pensionsrådet tycker det är bra med trygghetsvandringar, 

men vill gärna också ha ”halkvandringar” under vintertid för att upptäcka om 

det finns brister gällande snöröjning och halkbekämpning.  

 

Sid 28. Om kultur och idrottsliv. Pensionärsrådet vill ha fler samlingslokaler. 

 

Sid 31. Om omsorgsdagboken. Anne-Marie Bergström frågade om och hur 

omsorgsdagboken fungerar. Förvaltningen berättade att omsorgsdagboken 

baseras på den information som dokumenteras av personalen i den enskildes 

genomförandeplan och journal. 

 

Anneli undersöker närmare med verksamheterna i vilken utsträckning anhöriga 

efterfrågar/använder sig av omsorgsdagboken och hur man tycker det fungerar.   

 

Ärende 10: Plansamråd för del av Aspudden 2:1 invid Kv Flyttfågeln i 

stadsdelen Aspudden 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter.  

 

§ 9. Rapport från förtroenderåden 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte den 

19 januari. Nästa möte är den 17 februari och man ska då förbereda inför 

årsmötet som äger rum den 25 februari.  

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Förtroenderådet har bestämt 

att man kommer att fortsatta med sin träffar för de äldre. Det är viktigt att 

hemtjänstens personal hjälper till med att hämta/lämna de äldre.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Valter Lund: Förtroenderådet kommer att ha 

möte i mitten på februari.  

 

§ 10. Sammanträdestider och möten med nämndens gruppledare 

Förslag till pensionärsrådets sammanträdestider för 2015 godkändes.  

 

Pensionärsrådet beslöt att man vill träffa nämndens gruppledare två gånger per 

termin. Nämnden får komma med datum och tid för dessa möten.  

 

§ 11. Övriga frågor 

 

Samtycke till publicering av kontaktuppgifter m.m. 

Pensionärsrådet noterade på lista vilka kontaktuppgifter, telefonnummer 

och/eller e-post som får publiceras på internet.  
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Anneli återkommer med information till rådets nya representanter, om 

utbetalning av arvoden. 

 

Pensionärsrådets frågor och synpunkter till äldreborgarrådet    

 Generösare biståndsbedömning till servicehusboende, bl.a. för boende 

utan hiss. 

 Påverka vad hemtjänsttimmarna ska användas till. 

 För många hemtjänstleverantörer. Hjälp att välja behövs – ett 

kvalitetsregister. Kan Stockholms läns Äldrecentrum vara behjälpliga 

att ta fram det? 

 Varför deltar inga politiker i KPR/SPR? 

 Samlingslokaler vid nybyggnad. 

 Fler hyresrätter. 

 Sammanhållen halkbekämpning. 

 Gratis halkskydd. 

 Läkemedelsgenomgångar generellt. 

 

Arbetsgrupper och utbildningar 

Anne-Marie Bergström frågade om pensionärsrådet deltar i några 

arbetsgrupper och om rådet erbjuds någon form av utbildning. 

 

Förvaltningen och pensionärsrådet berättade att rådet har representanter i 

lokala brottsförebyggande rådets arbetsgrupp ”Tryggare Äldre” och i 

Söderortspolisens Seniorråd. Det är ordförande och vice ordförande som deltar 

i dessa grupper.   

 

Arbetsgruppen Tryggare Äldre träffas den 6 februari, kl. 10.15, på 

förvaltningen, Besöksrum 1. Inbjudan skickas till nya ordförande och vice 

ordförande.  

 

Kerstin Svenson meddelar Söderortspolisen, om rådets nya representanter.  

 

En utbildningsdag bör anordnas. Förvaltningen och pensionärsrådet funderar 

vidare på upplägg.  

 

Bristande snöröjning 

Valter Lund tog upp att det finns stora snöhögar som behöver forslas bort. 

”Snöhögarna måste bort från gatorna”. Valter och Rolf fick i uppdrag att ta 

fram ett förslag till skrivelse till trafikkontoret.  

 

§ 12.  Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 17 februari start med förmöte  

kl. 9.00. Lokal: Förvaltningen, plan 9, Besöksrum 1. 

 

Besök av äldreborgarrådet Clara Lindblom. 

 

§ 13. Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för i dag och sammanträdet förklarades därmed 

avslutat.  

 


